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HAC MUKADDER OLANLARADIR 
 

Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 

 
El-hamduliLlah. 

لاًیبِسَ ھِیَْلإِ عَاطََتسْا نِمَ تِیَْبلْا ُّجحِ سِاَّنلا ىَلعَِ َِّ#وَ  

(Kur’ān 03:97). ‘Veli(A)llâhi ‘alâ-nnâsi hiccu-lbeyti meni-stetâ’a ileyhi sebîlâ’, 
‘Bundan dolayı hacca gitmeye gücü yeten insanlara, Beytullâh’ı ziyâret etmek Allah’ın bir 
emridir.’ Allāh ‘Azze ve-Celle insanlar hacı emretmiş. Gidebilen için, Allāh جل جلاله kime fırsat 
veriyorsa, o gidiyor. Gitmek isteyip de engel çıkan oluyor. Ama Allah’a جل جلاله şükür  kısmeti 
olan gidiyor.  

Onun için, Allah’a جل جلاله şükürler olsun, sonsuz şükürler olsun. Allah’a جل جلاله gene bu sene 
nasip oldu. Gidip geldik, akşam vasıl olduk. Allāh جل جلاله kabul etsin. Allāh جل جلاله hepimizden razı 
olsun. Yapamayanları da onlara da yapsın inşaAllah.  

Giden oldu çok. Allah’ın جل جلاله emrini yerine getirmek için niyetleri oydu. Onların da 
hacları inşaAllah makbuldür. Çünkü yolda mani çıktı, edemediler. Onların da ecri 
büyüktür. Peygamber Efendimiz sallallahu aleyhi ve sellem’in yolunda gitmiş oldular. 
Peygamber Efendimiz sallallahu aleyhi ve sellem de hacca niyet edip ondan sonra 
giremeyince dönmüştü. Daha sonra Allāh جل جلاله nasip etti Peygamber Efendimiz Sallallahu 
Aleyhi Vesellem’e de onun hacı Hac-ı Ekber’di. Büyük hacı Cuma gününe Arafat 
rastladığı için.  

Onun için, gidemeyenlere de Allāh جل جلاله muhakkak onların niyetine göre vermiştir. 
Bizim yine olması, yine Allāh ‘Azze ve-Celle’nin takdirdir. Niyeti yoktur ama, niyeti 
olmadığı halde sonra nasip oldu, gitti Allah’a جل جلاله şükür. Bizimki artık nafile hacı sayılıyor. 
Nasip olunca gidiliyor. Nasip olmayınca işte istediğin kadar uğraş çalış olmuyor. Bizim 
ilk hacımızdan bir sene önce, epeyce oraya buraya koşturmuştuk hacca giden diye. O 
sene olmadı, ikinci sene oldu. İnşa'Allah nasip olur niyeti olan ise. Allāh جل جلاله takdir etsin. 
Allāh جل جلاله tamamına erdirsin inşaAllah.  



  
 

 

 
www.mawlanasultan.org 

Şimdi gidip de yapamayanlar, döndürülen çok oldu. Hacılar da daha fazla 
döndürülen hacılar oldu. Allāh جل جلاله Kerimidir. Allah’ın جل جلاله cömertliği sonsuzdur. Onlar da 
hacılığı makbul olmuş inşaAllah.  

Allāh جل جلاله nimetlerini daim etsin, şükürler olsun. Şükür etmek lazım. Büyük bir 
nimettir, büyük bir fazilettir o mekâne gidip. Allah Azze ve Celle’nin evinde, Peygamber 
Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم civarında ziyaret edip gelmek dünyada en büyük sevaplardan, en büyük 
lütuflardan birisi de ki onun kıymetini bilmek lazım. Gidip tabi kıymet bilmeden dönmek 
o da güzel olmuyor. Allāh جل جلاله kıymetini bilenlerden eylesin. Şükürler olsun ki şükürle 
ziyade olur nimetler.  

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 
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